

## PROJECT BRIEF

### Enhancing reading literacy and creation of community libraries in Ghana (PDA).

Since December 2022, Magic Libraries Foundation (MLF) is providing technical and financial support to Participatory Development Associates to enhance the reading literacy of 1'000 children in rural communities within the Ahafo Ano Southeast and Southwest districts of Ghana's Ashanti region.

The project contributes to Ghana's efforts to promote reading literacy and address children's low reading comprehension in public basic schools.

#### Who is PDA?

Participatory Development Associates (PDA) is a social development, project management and advisory organization that is based in Ghana and works across Sub-Sahara Africa. With over 20 years of experience, PDA works with public and private organizations in project implementation, research, and evaluation. PDA focuses on local economic development and financial inclusion, education, child labour, and gender, among others. PDA is committed to empower communities and individuals to unlock their own potential for development.

#### How will PDA operate this programme?

The project will last 24 months and aims to provide spaces conducive to reading. The project will renovate and stock two (2) community libraries with 5'000 children's books. It will also create eight (8) "Library-in-

a-Box" mobile libraries, which will draw its book supplies from the two main libraries. With the participation of schools, teachers and community members, weekly reading sessions will be organized for children in the ten (10) rural communities in the districts of Ahafo Ano Sud-Ouest and Ahafo Ano Sud-Est targeted by the project.

Other activities will also include the establishment of reading clubs, the use of community radio networks to promote reading and the organisation of intra-community reading competitions and festivals.

#### What are the Expected Results?

By the end of the project, PDA would have:

- Renovated 2 main libraries and put in place 8 mobile libraries.
- Purchased and circulated 5'000 books.
- Organized 400 reading sessions and 10 intra-community reading competitions.
- Conducted two cycles of reading assessments to measure children's reading progress.
- Improved the reading skills and reading comprehension of 1'000 children.



## RESUME DU PROJET

### Renforcement de l'alphabétisation en lecture et création de bibliothèques communautaires au Ghana (PDA).

Depuis décembre 2022, Magic Libraries Foundation (MLF) fournit un appui technique et financier à Participatory Development Associates (PDA) pour améliorer les compétences en lecture de 1'000 enfants dans des communautés rurales des districts du sud-est et du sud-ouest d'Ahafo Ano dans la région d'Ashanti au Ghana.

Le projet contribue aux efforts déployés par le Ghana pour promouvoir la maîtrise de la lecture et remédier au faible niveau de compréhension des enfants dans les écoles publiques de base.

#### Qui est PDA?

Participatory Development Associates (PDA) est une organisation de développement social, de gestion de projets et de conseil basée au Ghana, qui travaille dans toute l'Afrique subsaharienne. Forte de 20 ans d'expérience, PDA collabore avec des organisations publiques et privées dans la mise en œuvre de projets, la recherche et l'évaluation. PDA se concentre sur le développement économique local, l'inclusion financière, l'éducation, le travail des enfants et l'émancipation des femmes, entre autres domaines. PDA s'engage à autonomiser les communautés et les individus pour qu'ils réalisent leur potentiel de développement.

#### Comment PDA va-t-il mener son programme?

Le projet durera 24 mois et vise à offrir des espaces favorables à la lecture. Le projet

rénovera et approvisionnera deux (2) bibliothèques communautaires avec 5'000 livres pour enfants. Il créera huit (8) bibliothèques mobiles "Library-in-a-Box" qui s'approvisionneront en livres auprès des deux bibliothèques principales. Avec la participation des écoles, des enseignants et des membres de la communauté, des sessions de lecture seront organisées chaque semaine pour les enfants des dix (10) communautés rurales des districts d'Ahafo Ano Sud-Ouest et Ahafo Ano Sud-Est ciblées par le projet

D'autres activités incluront la création de clubs de lecture, l'utilisation de réseaux de radio communautaires pour promouvoir la lecture et l'organisation de concours de lecture et de festivals intra-communautaires.

#### Quels sont les résultats attendus ?

À la fin du projet, PDA aura:

- Rénové 2 bibliothèques principales et mise en place 8 bibliothèques mobiles.
- Acheté et fait circuler 5'000 livres.
- Organisé au moins 400 sessions de lecture et 10 concours de lecture intra-communautaires.
- Effectué deux cycles d'évaluations pour mesurer les progrès en lecture des enfants.
- Amélioré les compétences et la compréhension en lecture de 1'000 enfants.

